

UNB LAW JOURNAL
REVUE DE DROIT DE UNB

CUMULATIVE INDEX
1988
INDEX CUMULATIF

Volume 1 to Volume 36
(1947) to /à (1987)
Tome 1 à Tome 36

**UNB LAW JOURNAL
CUMULATIVE INDEX**

**REVUE DE DROIT DE UNB
INDEX CUMULATIF**

Volume 1
to
Volume 36

(1947)
to/à
(1987)

Tome 1
à
Tome 36

EDITOR-IN-CHIEF/RÉDACTEUR EN CHEF

Donald F. Rowan

ASSOCIATE EDITORS/RÉDACTEURS ASSOCIÉS

George Byrne
M. Kim Duggan
Christopher D. G. Pike

COMPILER/COMPILATION

Christopher D. G. Pike

EDITORIAL STAFF/RÉDACTION

D. G. Bell
John D. Duthie
Patricia Elliott
Myron Gochnauer
J. House

Igor Kacir
Thomas Kuttner
Heather MacKay
John Warner

Copyright © 1988 by the *University of New Brunswick Law Journal* and the authors. All rights reserved.

No part of this book may be reproduced in any form or by electronic or mechanical means including information storage and retrieval systems without permission from the Editor-in-Chief. Reproduction of this material without authorization, by any method of duplication whatsoever, is a violation of copyright.

The *Law Journal* gratefully acknowledges the financial support received from the New Brunswick Law Foundation, the Law Society of New Brunswick, the New Brunswick Branch of the Canadian Bar Association and the School of Graduate Studies of the University of New Brunswick.

ISSN: 0836-6636

The *University of New Brunswick Law Journal* is an annual publication devoted to consideration of current legal issues, problems and philosophies through presentation of articles, research notes, comments and review articles in widely ranging areas of law. The opinions expressed are those of the individual authors and not of the *University of New Brunswick Law Journal*. The *Law Journal* is distributed to members of the legal community of the Atlantic Provinces, students in the Faculty of Law, University of New Brunswick, and to certain law libraries throughout the world.

Subscriptions and Back Issues:

The Carswell Company Limited
2330 Midland Avenue
Agincourt, Ontario
M1P 1P7

Subscription Price: \$15.00 per volume
Back Issues: \$12.00 per volume
Index: \$10.00

Copyright © 1988 de la *Revue de droit de l'Université du Nouveau-Brunswick*, y compris les auteurs. Tous droits réservés.

Toute reproduction intégrale ou partielle, sous quelque forme que ce soit ou par quelque procédé électronique ou mécanique, y compris les moyens de mise en mémoire et d'extraction, faite sans le consentement du rédacteur en chef est illicite. La reproduction non autorisée du présent ouvrage, par quelque procédé que ce soit, constituerait une contrefaçon.

La *Revue de droit* tient à remercier la Fondation pour l'avancement du droit du Nouveau-Brunswick, le Barreau du Nouveau-Brunswick, la Section du Nouveau-Brunswick de l'Association du barreau canadien et l'École des études supérieures de l'Université du Nouveau-Brunswick pour leur appui financier.

ISSN : 0836-6636

La *Revue de droit de l'Université du Nouveau-Brunswick* est une publication annuelle présentant, dans divers domaines du droit, des articles, des notes, des recherches, des analyses et des comptes rendus d'ouvrages portant sur des dossiers, problèmes et philosophies juridiques actuels. Les opinions exprimées dans cet ouvrage relèvent de la responsabilité de leurs auteurs et n'engagent pas la *Revue de droit de l'Université du Nouveau-Brunswick*. La *Revue de droit* est distribuée aux membres de la profession juridique des provinces atlantiques du Nouveau-Brunswick ainsi qu'à certaines bibliothèques de droit dans le monde entier.

Abonnements et numéros déjà parus :

The Carswell Company Limited
2330, avenue Midland
Agincourt (Ontario)
M1P 1P7

Abonnement : 15 \$ le volume
Numéros déjà parus : 12 \$ le volume
Index : 10 \$

PREFACE / AVANT-PROPOS

Founded in 1947 on the initiative of Eric L. Teed, the *UNB Law Journal* was and remains a student-run production. Mr Teed's continuing contribution to the *Journal* as an editor and author is obvious on an examination of this index. We gratefully acknowledge his leadership and support.

An examination of materials in this volume illustrates the development of the *Journal* across forty years. It began as a forum for both scholarly writing and contributions of a more informal character. It now pursues more strictly academic goals with an emphasis on articles of particular interest to the practicing lawyer in the Atlantic provinces.

Editors George Byrne and M. Kim Duggan began this index; Editor Christopher D.G. Pike directed it to a successful conclusion. We acknowledge with thanks their contribution.

Fondée en 1947, grâce à l'initiative de M. Eric L. Teed, la *Revue de droit de l'Université du Nouveau-Brunswick* a toujours été et est toujours une revue dirigée par les étudiants. Il suffit de jeter un coup d'oeil sur l'index pour remarquer la contribution continue de M. Teed à cette revue en tant que rédacteur et auteur. Nous lui sommes reconnaissants pour son appui et son leadership.

Le matériel de ce volume témoigne de l'évolution de la *Revue* au cours de ses 40 ans d'existence. Elle servait au début de forum pour la présentation d'articles érudits et d'ouvrages moins formels. Elle a maintenant des objectifs plus universitaires; elle met l'accent sur des articles intéressants particulièrement l'avocat praticien dans les provinces atlantiques.

Les rédacteurs George Byrne et Kim Duggan ont entrepris cet index; le rédacteur Christopher D.G. Pike l'a mené à bien. Nous les remercions pour leur contribution.

Donald F. Rowan
Editor-in-Chief/ Rédacteur en chef

ORGANIZATIONAL NOTE

This volume is divided into seven indices. Initial definite articles, pronouns and conjunctions in both French and English are ignored in alphabetic entries. Editor's additions are enclosed in square brackets.

Each citation contains year of publication, volume number, issue number (applicable only to the first six volumes) and page number. The alphabetic priority is as given below for each index.

- *Authors*: all works published including anonymous contributions, in alphabetic order of surname, first name and title.
- *Books Reviewed*: in alphabetic order of title of book reviewed, reviewer's surname and first name.
- *Comments and Notes*: in alphabetic order of title, author's surname and first name.
- *Editorials*: in alphabetic order of title, editor's surname and first name.
- *Photographs*: titles in alphabetic order.
- *Subjects*: all articles, comments, editorials and notes are classified by subject in alphabetic order. Within each class, entries are in alphabetic order by title, author's surname and first name. For a listing of the subject classifications used, see page 59.
- *Titles*: all works published, in alphabetic order by title, author's surname and first name.

DISPOSITION DU RAPPORT

Ce volume comprend sept index. Les articles et les conjonctions sont supprimées dans les entrées en anglais et en français. Les ajouts du rédacteur sont entre crochets.

Chaque citation indique l'année de publication, le numéro du volume, le numéro de l'ouvrage (pour les six premiers volumes) et le numéro de page. La priorité alphabétique de chaque index est présentée ci-dessous.

- *Auteurs*: tous les ouvrages publiés, y compris les articles anonymes, selon l'ordre alphabétique des noms et prénoms et du titre.
- *critique de livre*: selon l'ordre alphabétique du livre, du nom et du prénom du critique.
- *Commentaires et notes*: selon l'ordre alphabétique du titre, du nom et du prénom de l'auteur.
- *Éditoriaux*: selon l'ordre alphabétique du nom et du prénom de l'auteur.
- *Sujets*: tous les articles, commentaires, éditoriaux et notes sont classés par sujet en ordre alphabétique. Dans chaque classification, les entrées sont selon l'ordre alphabétique du titre et du nom et prénom de l'auteur. Pour la liste des classifications des sujets utilisés, voir page 59.
- *Titres*: tous les ouvrages sont publiés selon l'ordre alphabétique du titre, du nom et du prénom de l'auteur.

Table of Contents/Table des Matières

Authors/Auteurs	1
Books Reviewed/Comptes Rendus	38
Comments and Notes/Commetaires	45
Editorials/Éditoriaux	57
Photographs/Photos	58
Subject List/Sujet traités	59
Subjects/Subjects	60
Titles/Titres	108